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Nr. 3 - 2022 

 

Referat 

Skolebestyrelsesmøde 

Hærvejsskolen 

Torsdag den 31.03.2022  

kl. 17.15-19.45 

I PM2 

 

 

 

 

 
Afbud: Berit, Sanne, Anders, Keld og Tina 

Afbud næste møde:  

Fraværende:  

Sang:  

Sang næste møde: Pernille 

  

Referat:  

  

  

25/22  

Godkendelse af referat fra skolebe-

styrelsesmødet den 23.2.2022.     

 

Godkendt  

Ordstyrer 5 min  

  

  

26/22  

Meddelelser fra:                  

a) Eleverne Ruben: 

- Udtræksfagene er offentliggjort: 

- 9.a: Kristendomskundskab, mundtlig og 

Geografi, forsøgsprøve i naturfag.  

- 9.b: Tysk, mundtlig (erstatningsfag til elev uden 

Tysk: Samfundsfag) og Matematik,  

b) Ledelsen BHV kl. 

- Vi er i gang med overleveringsmøder med 

børnehaven. Der bliver nok at se til i de 

kommende 3 store klasser. Lill fra PPR forsætter 

med sit arbejde med vejledning af 

medarbejderne næste år. Det virker rigtig godt. 

SF0. 

- Er færdig med at lave vores vision for SFO og 

klubben. 

- Grøn fløj laver rollespil sammen med Mini SFO. 

Børnene har fået tildelt roller og de er nu i gang 

med at lave sværd, dragter mm. 

- Vi er i gang med at forberede vores aktiviteter til 

den 28/4.  

- International studerende 9.5 – 22.6, IMC har 

sagt ja til at tage en studerende 
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Indskolingen. 

- SEI er afsluttet på 1. årgang og vil nu blive 

evalueret. De fagpersoner, der står for SEI-

projektet (psykolog, fysioterapeut og 

fraværskonsulent) kommer på besøg i klasserne. 

- Vi er udfordret af byggeriet i grøn og rød fløj 

samt ved indgangene.  

- Overleveringsmøder på 3. årgang går snart i 

gang. 

- Specialklasserne er i gang med overlevering til 

mellemtrinnet 

 

Mellemtrinnet. 

- Ingen meddelelser 

 

Udskolingen. 

- Vi glæder os til FN ugen. Der er gode planer - og 

der er ro på. 

- Vi er i gang med at kigge på proceduren for 

praktisk/musiske fag, måske skal vi starte lidt 

før med at planlægge, hvem der skal på de 

praktisk-musiske valgfag. 

- Censormøde er afholdt. 

- 8. årgang skal i brobygning i uge 16. 

- Projekt SEI er i gang på 7. årgang. Fokuselever 

er udvalgt, men indsatsten er på hele klassen. 

- Vi har fået indhentet udetilladelserne for 8. – 9. 

årgang. Det sker online. Så snart forældrene har 

samtykket, må eleverne bruge ordningen. Langt 

de fleste forældre har samtykket. 

- Vi har afviklet en række møder med 7. og 8. 

klasserne. Der er lavet en liste over de ting vi 

kunne ønske os, og som kunne være med til at 

skabe et godt miljø for de unge mennesker. Ind 

til nu er der kommet borde/bænkesæt. 

Jørgen foreslår, at støtteforeningen kigger på 

listen og ser om der af nogle ønskerne, de kan 

hjælpe med at skaffe. 

Pernille. 

- Kommunen har meddelt, at der ikke er penge 

tilovers fra byggeriet. Det betyder at 

Støtteforeningens arbejde er blevet endnu mere 

vigtig. 

- Vi har fået et godt råd om at sende en 

ansøgning til det politiske udvalg og bede om 

hjælp til etablering af legepladsen. 

- På skoleledermødet har vi set på vores 

segregeringsgrad. Den opgøres nu 2 gange om 

året. Sep/marts. Kommunens % del er steget, 

7,0 – 7,8. Hærvejsskolens er faldet fra 9,0 til 

7,9. 

 

 

 15 min  
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27/22  

Orientering fra:   

a) Medarbejderrepræsentanter  

IMC 

- Bæredygtighed optager også SFO, vi har fået 2 

indkøbsvogne med glas og porcelæn til julegaver  

- IMC har skaffet gratis gevinster til SFO tombola 

den 28/4. Begge dele fra Arwos 

- TR Valg i SFO. Der er 2 kandidater.  

- I skoleregi har vi haft teambuilding. Det var en 

super god dag, hvor vi lærte nye mennesker at 

kende. 

- Bagefter var der generalforsamling i 

personaleforeningen. 

- Personaleforeningen har givet påskeæg til alle 

medlemmerne 

- Grøn smiley fra Arbejdstilsynet 

Camilla 

- FN uge: Vi arbejder sammen store og små - og 

vi ser frem til en rigtig god uge for alle. 

- Positiv stemning over rystesammendagen for 

medarbejderne.  

 

b) Forældrevalgte Thomas. 

- Hvordan går det med røgfri skoledag?  

- Svar:  Vi har et par nisser, der står og ryger et 

par steder, men i det store og hele går det ok.  

I forhold til medarbejderne, så er der ingen 

tilbagemeldinger om nogen, der ryger. 

Lasse 

- Har børn der glæder sig til næste uge. 

c) Formanden 

 

 

Skrivelse om 

frivillige nationale test i Aabenraa Kommune.docx
 

Jørgen. 

- Formanden for Kongehøjskolen har henvendt sig 

til Jørgen i et brev, hvor Kongehøjs 

skolebestyrelse protesterer mod de frivillige test. 

Forslag om, at skolebestyrelsen ved 

Hærvejsskolen bakker op om, at de frivillige 

nationale test ikke skal være obligatoriske, som 

de har været i Aabenraa Kommune i flere år.   

- Skolebestyrelsen ved Hærvejsskolen støtter op 

om det - og Jørgen tager kontakt til Kongehøj. 

10 min  

  

  

28/22  

Beslutning i forhold til forkortet 

skoledag på grund af frihedsgraderne i 

det næste skoleår.  

Herunder drøftes igen, om 

skolebestyrelsen skal gøre yderligere i 

forhold til at arbejde for en forkortet 

skoledag generelt. 

Der er stor opbakning til, at vi søger 

kommunalbestyrelsen om en forkortet skoledag ud fra 

denne plan: 

1.-9. klasse får 2 lektioner færre om ugen. De to 

lektioner i hver klasse konverteres til to lektioner med  

to-lærere eller to-voksne og dermed to dage om ugen, 

hvor klasserne får tidligere fri. 

Børnehaveklasserne: 5 lektioner omlagt, således at 

børnehaveklasserne får fri kl. 12.45 hver dag hele uge 
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– og i stedet får 2 voksne på. Det er mere end der er 

lagt op til, men vi prøver alligevel at søge om det. 

 

SFO har en stor interesse i at have længere åbningstid, 

fordi vi derved får mulighed for at give et kvalificeret 

fritidstilbud til de mange børn, der går i SFO. 

 

Vi får en busudfordring. Der er en politisk aftale om, at 

der må være 2-3 busafgange om eftermiddagen. Lige 

nu har vi 3 afgange og ved denne beslutning vil der 

blive behov for 4 afgange. Tidligst til efterårsferien kan 

vi få bussen lavet om. Men vi finder en løsning for de få 

børn, der ikke går i SFO. 

 

SB støtter op om skolens forslag. Herefter ansøger vi 

kommunen – og så må vi se, om det kan lykkes. 

PR  m.fl. 15 min  

  

  

29/22  

Drøftelse af revideret mål og 

indholdsbeskrivelse SFO 

Oplæsning af vores vision SFO, vedlægges i vores 

velkomst folder. 

Ros fra SB, fin vision. 

Bilag udsendes kort tid inden mødet  

SH og IMC 15 min  

  

  

30/22  

Klassedannelse efter 6. årgang. 

Hvordan får vi en god dialog om fordele 

og ulemper ved klassedannelse efter 6. 

klasse? Drøftelse og beslutning om 

fortsat fokus på at få den bedst mulige 

klassedannelse. 

Drøftelse af, hvordan kommer vi videre med 

klassedannelsesprocessen. 

Alle tænker på, hvordan vi kan få den bedst mulige 

skole. Udskolingen har for to år siden ændret 

primærlærersystemet, som i nogle tilfælde ikke virkede 

godt nok – og ikke gav de unge og deres forældre tæt 

kontakt med skolen. I stedet er udskolingen gået 

tilbage til klasselærersystemet, som vi gerne vil have 

tid til at få til at fungere. 

Pernille foreslår, at hun besøger udskolingsafdelingen 

for at høre hvad medarbejderne ser som fordele og 

ulemper ved henholdsvis at starte med nye 7. klasser 

efter overgang til udskolingen og at fortsætte med de 

klasser, eleverne har været i siden skolestart. 

SB har ikke mistillid til afdelingen. Men SB skal lave 

princip for klassedannelse, derfor ønsker SB at få 

argumenter for at blande eleverne og for at eleverne 

skal forblive i klasserne i 7. kl. 

 

Eleverne mener, at der sker noget i løbet af 7. kl i 

forhold til udviklingen, og at det kan være svært at 

blive blandet i 7. kl. 

 

Orientering om nye tiltag: 

Kommende 7. årgangs unge og forældre kan komme på 

besøg - og få vejledning og rundvisning. (Det er ikke 



Mødedatoer: 

16.08.21 – 14.09.21 – 13.10.21 – 18.11.21 – 09.12.21 – 18.01.22 – 23.02.22 – 31.03.22 – 

02.05.22 – 14.06.22 

 

nyt, men på grund af Corona har det ikke været muligt 

de sidste to år). 

 

Kommende klasselærer for 7. klasse skal på besøg i 

6.årgang med en lektion om ugen i en længere periode. 

 

Vi har mere fokus på et større forældresamarbejde. Der 

er givet mere tid til klasselærere til relationsarbejde 

med elever og forældre. 

 

SB opfordrer til at denne sag bliver afsluttet inden 

sommerferien, så den nye SB ikke skal til at sætte sig 

ind i sagen. 

 

Udskolingen ønsker at få lov til at prøve at være 

klasselærer, tiden har ikke været der til. 

 

Pernille og Anette søger information til næste møde. 

 

Pkt. tages op næste gang. 

20 min  

  

  

Pause med spisning 

10 minutter 

 

  

  

31/22  

Valg til skolebestyrelse: 

Nedsættelse af valgbestyrelse. 

Orientering om valgberettigede og om 

valgprocessen. 

Aftaler om opstillingsmøde den 

20.4.2022. Hvem deltager og hvem gør 

hvad? 

 

Plan for 

skolebestyrelsesvalg 2022.doc

Skolebestyrelsesval

g brocheurer.docx
 

PR 

- Har sendt valgprocessen ud - og Libbie har sendt 

ud til kommende børnehaveklasseforældre 

forældre til elever på kommende 7. årgang. 

- Opstillingsmøde den 20. april 

- Christian, Lasse, Thomas, Tina stopper. 

- Jørgen, Anders og Randi stiller op igen. 

- Vi har 5 kandidater og 1 suppleant. 

 

Gennemgang af folder: Jørgen fortæller om 

Skolebestyrelsens arbejde. 

Pernille reviderer folderen. 

 

 

PR mfl. 20 min  

  

  

32/22  

Revidering af princip for indsamlinger 

og sponsorater 

Princip for 

indsamlinger og sponsorater 2021.doc
 

 

Godkendt 

 

 

 

 

PR 10 min  
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33/22  

Inddragelse af forældre i skolens liv – 

herunder skolebestyrelsens andel i 

Åbent hus den 28.4. kl. 16-18. 

SB kommer som forældre og går rundt med deres børn. 

SB er godt tilfredse med, at vi holder åbent hus. 

PR m.fl. 15 min  

  

  

34/22  

Rød tråd i specialklasserækken PR. Specialklassen har arbejdet med at lave en rød 

tråd. Afdelingerne ønsker at trække mere over i den 

faglige retning. Vi ved godt at det ikke altid kan lykkes, 

men vi vil gerne prøve. 

 

Rød tråd i 

specialklasserækken 29.11.2021.docx
 

 

PR 10 min  

  

  

35/22  

Evt. Ingenting. 

Alle 10 min  

  

  

 Punkter til senere møder: 

Klassedannelse efter 6. årgang 

Værdiregelsæt – september 

Princip for undervisningens organisering – når vi 

mangler det. 

 

Årshjul er vedhæftet:  

Bilag: 

Årshjul 2021.docx

 
 


